



Ernest Corea

1932-2017

Ernest Corea died on May 11, 2017. Ernest joined IDRC as Director of the Publications Division of IDRC in 1975. In 1978 he was asked by President Ivan Head to become Director of the Cooperative Programmes Division. Before joining IDRC Ernest had been a respected journalist with the *Ceylon Daily News* and *Ceylon Observer* and then as Features Editor, Foreign Affairs Specialist and Editorialist with *The Straits Times* in Singapore.

Following his years with IDRC Ernest went on to diplomatic service as Sri Lanka's High Commissioner to Canada and as Ambassador to the United States, Cuba and Mexico. After leaving diplomatic service, Ernest worked for the World Bank's Secretariat of the Consultative Group on International Agricultural Research (CGIAR). He returned to journalism after retirement, serving as Global Editor of [In Depth News Analysis \(IDN\)](#) and a member of its editorial board as well as a columnist and Co-editor of IDN's current affairs magazine, *Global Perspectives*.

Obituaries for Ernest are found in [The Washington Post](#) and [IDN-InDepth News](#).

[A Man for All Seasons](#) is a fuller story of Ernest's early life in Ceylon/Sri Lanka and in the world at large.

Colleagues Remember Ernest:

My wife and I have many good memories of time spent with Ernest, Indra, and their boys. In the Corea years, we lived in Carp, and when we bought Elmview Farm, it needed painting, particularly the eaves. Ernest volunteered Lester and Andy to help, and brought the boys to Carp on a painting spree. This was a huge favor because I was a nervous-nellie on ladders! Ida and I were also guests at the celebration marking his appointment as Sri Lanka High Commissioner to Canada. Ernest and I worked well together, and had many enjoyable encounters. He was a good friend.

Reg MacIntyre

I remember vividly Ernest Corea, first as outspoken journalist and then colleague at IDRC. I did not have much opportunity to interact with him but am very familiar with his work. He brought fresh ideas to IDRC. His passing away is a big loss for the young generation who still benefit from his innovative approach to mass media.

Jingjai Hanchanlash

Ernest Corea décédé le 11 mai 2017. Il est arrivé au CRDI à titre de directeur de la Division des publications en 1975. En 1978, le président du CRDI, Ivan Head, lui a demandé de prendre la direction de la Division des programmes de coopération. Avant de venir au CRDI, Ernest avait été un journaliste respecté au *Ceylon Daily News* et au *Ceylon Observer*, avant de devenir rédacteur d'articles vedettes, et spécialiste des affaires étrangères au *The Straits Times* à Singapour.

Après son départ du CRDI, Ernest est entré au service diplomatique en qualité de haut commissaire du Sri Lanka au Canada et d'ambassadeur aux États-Unis, à Cuba et au Mexique. À sa sortie du monde diplomatique, Ernest a travaillé au Secrétariat du Groupe consultatif pour la recherche agricole internationale (GCRAI) de la Banque mondiale. Il est retourné au journalisme à sa retraite en occupant le poste de rédacteur chargé des dossiers mondiaux de [In Depth News Analysis \(IDN\)](#), de membre de son comité éditorial et aussi de chroniqueur et co-rédacteur du magazine d'actualité d'IDN, *Global Perspectives*.

Vous trouverez des notices nécrologiques sur Ernest dans [The Washington Post](#) et [IDN-InDepth News](#).

[A Man for All Seasons](#) relate plus en détail la vie d'Ernest : sa jeunesse au Ceylan/Sri Lanka et plus tard dans le reste du monde.

Des collègues se souviennent d'Ernest:

Ma femme et moi avons beaucoup de bons souvenirs de moments passés avec Ernest, Indra et leurs fils. À l'époque Corea, nous vivions à Carp et quand nous avons acheté Elmview Farm, il y avait de la peinture à faire, particulièrement les avant-toits et Ernest nous a offert l'aide de Lester et d'Andy et les a amenés à Carp pour cette corvée. C'était une énorme faveur parce que j'avais la trouille dans une échelle! Ida et moi avons aussi été invités à la célébration de sa nomination comme haut commissaire du Sri Lanka au Canada. Ernest et moi travaillions bien ensemble et nous avons eu de nombreuses rencontres très agréables. Il était un bon ami.

Reg MacIntyre

Je me souviens très bien d'Ernest Corea, d'abord comme journaliste qui ne mâchait pas ses mots, puis comme collègue au CRDI. Je n'ai pas vraiment eu d'occasions de travailler avec lui, mais je connais très bien son travail. Il a apporté des idées nouvelles au CRDI. Son décès est une

énorme perte pour la jeune génération qui
bénéficie encore de son approche novatrice des
médias de masse.

Jingjai Hanchanlash